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Protokoll Kungsholmens och Norra innerstadens 
stadsdelsnämnders råd för funktionshinderfrå-
gor 2023-11-22 

 

Närvarande ledamöter: 

Cecilia Kalderen (Autism- och Aspergerföreningen Stockholms län) 

Jan Delvert, (RTP-StS) 

Louise Lindström (DHRS Delaktighet Handlingskraft Rörelsefrihet 

Stockholmsavdelningen) 

 

Via Zoom: 

Mikael Dahlgren (Neuro Stockholm) 

Marianne Hühne von Seth (FUB Stockholm) 

Berit Magaard (Epilepsiföreningen i Stor-Stockholm) 

 

Frånvarande ledamöter:  

Malin Tjernell Prioset (RBU)  

Monicka Zachari (SRF) 

 

Övriga: 

Karin Ekrin, chef stadsutvecklingsavdelningen, Norra innerstadens 

Sdf 

Anna Hamlin, avdelningschef Kungsholmen Sdf 

Jenny Lindfors, verksamhetscontroller, Kungsholmen Sdf  

Anders Forsberg, avdelningschef, Norra innerstaden Sdf 

Maria Thomelius, verksamhetsutvecklare, Norra innerstaden Sdf 

 

Tidpunkt: 

Onsdag 22 november, klockan 14:00 – 16:00 

 

Plats: 

Norra innerstadens stadsdelsförvaltning Karlavägen 104, 6 tr.  
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Protokoll Kungsholmens och Norra 

innerstadens stadsdelsnämnders råd för 

funktionshinderfrågor 2023-11-22 

 

Protokoll justeras   

 

   

Louise Lindström  Cecilia Kalderen   

Ordförande  Ledamot   

 

 

1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande Louise Lindström öppnade mötet och hälsade alla 

välkomna.  

 

2. Godkännande av dagordning 

Dagordningen koordinerades och godkändes. Dagens gäst Ka-

rin Ekrin, chef avdelningen för stadsutveckling, kopplar in sig 

via Zoom kl. 15.   

  

3. Val av justerare 

Cecilia Kalderen utsågs att jämte ordförande justera dagens 

protokoll. Protokollet godkänns per mejl. 

 

4. Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkändes.  

 

5. Information från förvaltningarna  

a) Anna Hamlin, chef socialtjänstavdelningen informerade om 

att Kungsholmens stadsdelsförvaltning nu har flyttat in i nya lo-

kaler på Fleminggatan 2.  

 

b) Ärendet Verksamhetsplan 2024 behandlas av respektive 

nämnd vid sammanträde den 14 december. Rådet gav ordfö-

rande i uppdrag att, skicka ut en länk till ärendet till övriga le-

damöter när ärenden till nämnderna har publicerats. Ärenden 

till nämndernas sammanträden publiceras på stadens hemsida 

(se länkar nedan).  

 

Kungsholmens stadsdelsnämnd | MeetingPlus [sv] (stock-

holm.se) 

 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd | MeetingPlus [sv] (stock-

holm.se) 

 

Nedan redovisas förvaltningarnas svar på rådets inspel till verk-

samhetsplan 2024. Inspelen utgår ifrån de fokusområden som 

finns i Program för tillgänglighet och delaktighet för personer 

med funktionsnedsättning.  

https://edokmeetings.stockholm.se/committees/kungsholmens-stadsdelsnamnd
https://edokmeetings.stockholm.se/committees/kungsholmens-stadsdelsnamnd
https://edokmeetings.stockholm.se/committees/norra-innerstadens-stadsdelsnamnd#committeesUpcomingContent
https://edokmeetings.stockholm.se/committees/norra-innerstadens-stadsdelsnamnd#committeesUpcomingContent
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innerstadens stadsdelsnämnders råd för 

funktionshinderfrågor 2023-11-22 

 

 

Funktionshinderperspektivet som rubrik i tjänsteutlåtande 

Svar från förvaltningarna  

Frågan bör hanteras gemensamt för likställighet inom staden. 

Förvaltningarna efterfrågar därför ett stadsgemensamt vägled-

ningsmaterial för att få god kvalitet i analyserna.  

 

Förvaltningen föreslår att rådet lyfter frågan till kommunstyrel-

sens råd för funktionshinderfrågor. 

 

Rätten att kunna förflytta sig, vistas i och använda Stock-

holms inne- och utemiljö samt att ha en fungerande bostad 

och garanteras säkerhet i kris 

Svar från förvaltningarna  

Vid båda förvaltningarna, liksom inom hela staden, pågår ett 

arbete kring kris- och krigsberedskap samt trygghets- och sä-

kerhetsarbete. 

 

Förvaltningarna föreslår att rådet bjuder in trygghets- och sä-

kerhetssamordnare till ett möte under våren för att få mer in-

formation om dessa frågor.  

 

Rätten till information och kommunikation samt att få till-

gång till ny teknik 

Svar från förvaltningarna 

Det finns kompetens bland medarbetare inom verksamheterna 

men också ett behov av löpande fortbildning. Kungsholmens 

stadsdelsförvaltning planerar att skriva in en aktivitet i förslaget 

till nämndens verksamhetsplan 2024 avseende stärkt kompetens 

bland medarbetare inom LSS.   

 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd fortsätter att erbjuda IT-pe-

dagog i samverkan med äldreomsorgsavdelningen. Tjänsten 

nyttjas idag i låg utsträckning av målgruppen. I kommunfull-

mäktiges budget 2024 framgår att Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd fått i uppdrag att erbjuda en stadsgemensam di-

gital fixartjänst.   

 

Rätten till bästa möjliga hälsa 

Svar från förvaltningarna 

I syfte att stärka det främjande hälsoarbetet inom LSS-verksam-

heterna planeras för samverkan med dietist i respektive förvalt-

ning. Båda förvaltningarna planerar att skriva in detta som en 

aktivitet i förslag till respektive nämnds verksamhetsplan för 

2024.  
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innerstadens stadsdelsnämnders råd för 

funktionshinderfrågor 2023-11-22 

 

I fullmäktiges budget framgår att boende i LSS-boende även 

under 2024 kommer att erbjudas simhallskort.  

 

Av fullmäktiges budget 2024 framgår att socialnämnden har i 

uppdrag att, i samverkan med stadsdelsnämnderna, utveckla 

uppföljningen av ledsagning/ledsagarservice och av kontaktper-

son. Detta för att säkerställa likställighet. Förvaltningarna kom-

mer fortsatt att delta i det arbetet.   

 

Rätt till individuellt stöd  

Svar från förvaltningarna  

Individuella planer erbjuds den som ansöker. Den enskilde har 

alltid en genomförandeplan för utförande av beviljad insats. 

Den som behöver ett samordnat stöd från socialtjänst och vår-

den erbjuds samordnade individuella planer, SIP. 

 

Alla stadsdelsnämnder har i uppdrag att tillsammans med soci-

alnämnden och arbetsmarknadsnämnden stärka möjligheterna 

för personer inom daglig verksamhet att gå vidare till arbete på 

ordinarie arbetsmarknad. 

 

Förvaltningen föreslår att rådet planerar in ett studiebesök vid 

en daglig verksamhet under 2024. Det finns idag en daglig 

verksamhet i egen regi inom respektive förvaltning.  

 

Som stöd till anhöriga finns anhörigkonsulent vid båda förvalt-

ningarna. Anhörigperspektivet är en aktuell fråga inom verk-

samheterna. Förvaltningarna föreslår att rådet bjuder in anhö-

rigkonsulenterna under 2024.   

 

Rätt till meningsfull fritid    

Svar från förvaltningarna 

Det finns aktivitetsansvariga resp. kultur- och fritidsombud vid 

boenden inom båda förvaltningarna.  

 

För målgruppen funktionsnedsatta personer över 25 år med eget 

boende utan LSS-insats finns idag inget uttalat uppdrag. Det 

som erbjuds är träffpunkterna Startpunkten och Balder samt fri-

tidsverksamhet för unga med funktionsnedsättning. Föreningar 

och organisationer erbjuder också olika verksamheter. 

 

Rådets medskick till förvaltningarna är att arbeta för att kunna 

möta målgruppens behov och erbjuda lämpliga verksamheter.  

Rådet menar också att rätten till ledsagning är en synnerligen 

viktig del i den enskildes möjlighet till en meningsfull fritid. 
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6. Rådets yttrande på remiss av Program för tillgänglighet 

och delaktighet för personer med funktionsnedsättning    

Rådet är en självständig remissinstans och svaret ska skickas 

till kommunstyrelsen senast den 12e december. Rådet gav i 

uppdrag åt Marianne Hühne von Seth och Louise Lindström att 

skriva rådets yttrande på remissen.   

 

7. Förslag till yttrande till Kommunstyrelsens råd för funkt-

ionshinder om läsbarhet i talsyntes  

Rådet gav rådets ordförande i uppdrag att skriva ett yttrande av-

seende läsbarhet i talsyntes att lämna till kommunstyrelsens råd 

för funktionshinderfrågor. 

 

8. Övriga frågor 

Rådets möjlighet att kalla till extra möten 

Ordförande lyfte frågan om rådets möjligheter att kalla till egna 

överläggningar, mellan ordinarie möten, som är arvoderade. 

Förvaltningen bad att få återkomma med svar på detta vid kom-

mande möte.     

  

9. Information från avdelningen för stadsutveckling 

Karin Ekrin, chef för avdelningen stadsutveckling berättade om 

avdelningens verksamhet. Avdelningen arbetar med park- och 

stadsmiljöfrågor och utveckling inom Kungsholmens och Norra 

innerstadens stadsdelsområden. 

Avdelningen ansvarar för parkinvesteringar och upprustningar 

samt drift och underhåll av stadsdelarnas parker, lekplatser, 

plaskdammar och badplatser.  

Karin Ekrin informerade om hur man arbetar med tillgänglig-

hetsfrågor i den pågående utvecklingen av Hagastaden.  

Rådets ledamöter har under hösten deltagit i tillgänglighets-

vandringar i parkerna Solvändan och Lilla Solvändan och en 

trygghetsvandring på Kungsholmen. 

Ett större arbete med Vasaparken kommer att påbörjas under 

våren 2024. I Tessinparken kommer bland annat ett arbete 

kring lekmiljöerna att påbörjas. Frågor om det arbete som pågår 

i Polishusparken lyftes av ledamot i rådet.   

Det arbete som planeras av avdelningen under 2024 kommer att 

finnas beskrivet i respektive nämnds verksamhetsplan.  

Det arbete som genomförts under 2023 kommer att beskrivas i 

verksamhetsberättelsen.     
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10. Nästa sammanträde 

Nästa rådsmöte äger rum den 11 december kl. 14-16 i Kungs-

holmens stadsdelsförvaltnings lokaler, Fleminggatan 2. Vid 

mötet kommer nämndernas ordförande samt stadsdelsdirektö-

rerna att delta.  

Rådets ledamöter har egen överläggning kl. 13:15 på samma 

plats.  

 

 

11. Mötets avslutande 

Ordförande avslutade mötet och tackade för allas medverkan. 

 


